
Zastupitelé zvolili starostu 
a místostarosty na další čtyři roky
Důstojné, klidné a velmi rychlé, takové bylo ustavující zastupitelstvo, které 5. 11. 2018 zpečetilo 
letošní komunální volby. Volbě nového starosty a místostarostů přihlížely desítky lidí. 

Zasedání zastupitelů začalo v  18  hodin 
zazvoněním zvonečku, který v  ruce 
naposledy držel dnes už bývalý staros-

ta Jaroslav Radostný. Na svých místech u jed-
nacího stolu seděli všichni noví zastupitelé, 
s  výjimkou Ondřeje Kubaly, který se  kvůli 
pracovní cestě do zahraničí musel z  jedná-
ní omluvit. Místnost byla také plná lidí, kteří 
se přišli na ustavující jednání podívat.

„Víte, že toto ustavující zasedání zastupitel-
stva je trošku zvláštní oproti těm minulým,“ 
konstatoval v  úvodu Jaroslav Radostný. 
„I proto, že letos byl u nás o volby opravdu ab-
normální zájem,“ dodal s tím, že jejich průběh 
nikdo nenapadl a jejich výsledky tedy platí.

Prvním bodem programu bylo skládá-
ní slibu zastupitele. „Slibuji věrnost České re-
publice a slibuji na svou čest a svědomí, že svoji 
funkci budu vykonávat svědomitě v zájmu ob-
ce a jejích občanů a budu se řídit Ústavou a zá-
kony České republiky,“ přečetla jeho text za-
pisovatelka Jaroslava Masopusová a  noví 
zastupitelé pak postupně vyslovením Slibu-
ji a převzetím osvědčení z rukou starosty fi -
nálně získali zastupitelský mandát. Když 
 sálem osmkrát zaznělo Slibuji, mohlo se za-
čít hlasovat. Po schválení programu se krát-
ce ujal slova někdejší místostarosta Karol 
Böhm, aby vysvětlil, jak a proč bude hlaso-
vat. „Ze zkušeností, které máme z poloviny mi-
nulého volebního období, vím, že jeden starosta 
a  místostarosta jsou naprosto dostačující. By-
lo to efektivnější.“ Upozornil, že dva místosta-
rostové budou pro obec představovat vysoké 
náklady a on proto bude hlasovat, aby tomu 
tak nebylo.

Následoval hlasovací maraton, který se 
odehrával veřejně. První na řadě byla vol-

ba starosty. Pavla Cihláře navrhl Miroslav 
Rolc, jiný kandidát ve  hře nebyl. Pro hla-
sovalo 7 zastupitelů, Martin Hlaváč se hla-
sování zdržel. Starosta byl nicméně zvolen 
a  ujal se  vedení zastupitelstva hned poté, 
co si potřásl rukou s  Jaroslavem Radost-
ným, který tím okamžikem po  16 letech 
přestal být starostou. „Chtěl bych vám podě-
kovat za všechno, co jste během těch dlouhých 
let pro Tuchoměřice udělal,“ řekl novopeče-
ný starosta Pavel Cihlář a předal za všech-
ny zastupitele svému předchůdci dárek 
na rozloučenou. 

Následovala volba místostarostů. Ústy 
Miroslava Rolce byli navrženi Martin Rů-
žička a Barbora Boulová. Zatímco koaliční 
partneři hlasovali vždy pěti hlasy pro, Ka-
rol Böhm s Janem Havlem se v obou přípa-

dech zdrželi hlasování a Martin Hlaváč byl 
proti. I  tak byli oba místostarostové zvole-
ni a ve velmi krátkém čase se mohlo přejít 
k volbě předsedů výborů. Všemi osmi hla-
sy zvolili zastupitelé předsedou Finančního 
výboru Martina Hlaváče. Do čela Kontrol-
ního výboru byl sedmi hlasy zvolen Karol 
Böhm, který se hlasování zdržel. 

Volbou předsedů výborů celé ustavující 
zastupitelstvo skončilo. Sálem se  pak nes-
la slova gratulací, ale také loučení, když sál 
opouštěl někdejší starosta. „Všechno holt jed-
nou končí. S pejskem se ale budeme ve vesni-
ci vídat i nadále,“ i takové věty bylo možné 
zaslechnout.

Rozhovor s  nově zvoleným starostou 
a místostarosty najdete na straně 3. 

Kateřina Kubalová

 Tu c h o m ě ř i c k ý

ZPRAVODA
11 listopad

2018 

2,326  Tolik tun použitého textilu jsme v roce 2018 odevzdali do dvou speciálních 
kontejnerů. A kam to všechno putuje dál? Mokrý a špinavý textil se využije 
jako alternativní palivo. Zbytek se dál třídí. Nejkvalitnější kusy dostanou 
neziskové organizace, největší množství textilu jde na výrobu čistících hadrů 
a zbytek se využije třeba v automobilovém průmyslu nebo ve stavebnictví.

číslo měsíce

Foto: Kateřina Kubalová
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Anketa se zastupiteli
Komunální volby jsou defi nitivně za námi. Složením slibu noví zastupitelé 
ofi ciálně stvrdili své odhodlání pracovat pro obec. Zajímalo nás, co je pro 
následující čtyři roky jejich prioritou.

Otázka na příště: Na co se zeptáme zastupitelů příště? Máte nápad? Napište nám ho. 
e-mail: tuchonoviny@gmail.com

nejbližší jednání 
zastupitelů:

28. 11. 2018
12. 12. 2018

9. 1.  2019

Ondřej KUBALA
zastupitel

Pro mě je důležité, že v novém 
vedení obce jsou lidé vníma-
ví k tomu, co v Tuchoměřicích 
opravdu potřebujeme. Jako za-
stupitelé jim v tom musíme po-
moci. Kromě toho je mým úko-
lem řešit dopravní problémy, ať 
jde o nebezpečná místa, chybě-
jící chodníky, přechody, osvět-
lení, špatné dopravní značení 
nebo usměrnění stále silnější-
ho provozu aut… Ten seznam je 
velmi dlouhý. 

Karel NOVÁK
zastupitel

Mou prioritou pro příští čtyři 
roky bude modernizace vodo-
vodní a kanalizační sítě, navý-
šení kapacity mateřské školky 
a klidný a spokojený život, ať 
už stávajících nebo nových ob-
čanů Tuchoměřic. 

Miroslav ROLC
zastupitel

Mám několik cílů, z  nichž nej-
důležitější je obnova vodovod-
ních rozvodů a infrastruktury 
v obci. S tím souvisí vybudová-
ní nového vodojemu, zlepšení 
tlaku a kvality vody a snížení 
ztrátovosti. Další věcí je moder-
nizace elektronického fungová-
ní úřadu a lepší informovanost 
občanů přes nový web. A získat 
více lidí do rozhodování o obec-
ních záležitostech. 

Martin RŮŽIČKA
místostarosta

Věcí, které považuji za prioritu, 
je více. Uvedu tedy jen někte-
ré. Měli bychom začít s  přípra-
vou na realizaci chybějící více-
účelové haly pro tělovýchovu, 
sport a   společenské akce. Roz-
šířit mateřskou školku o další 
pavilon. Postavit lávky přes po-
tok. Pokusit se obnovit ordinaci 
praktického lékaře, aby občané 
nemuseli dojíždět za základním 
ošetřením jinam. 

Barbora BOULOVÁ
místostarostka

Dokázat všem obča-
nům, že si zasloužím je-
jich důvěru, kterou ve 
mě vložili. Budu se sna-
žit o udržení vyrovna-
ného rozpočtu a o ma-
ximální získání růz-
ných dotačních titulů 
využitelných pro naši 
obec. Další oblast, na 
kterou se zaměřím, bu-
de rozšíření kapacity 
mateřské školky, zahá-
jení rekonstrukce vodo-
vodní sítě a zlepšení do-
pravní situace v obci. 

Karol BÖHM
zastupitel

Při povolebních jedná-
ních jsme za naše sesku-
pení deklarovali ochotu 
spolupracovat bez ohle-
du na to, kdo nakonec za-
sedne na radnici. Za sebe 
jsem nabídl novému ve-
dení  dokončení procesu 
nového územního plánu. 
Je to jedna z mých priorit, 
které jsem se věnoval mi-
nulé čtyři roky a je ve fá-
zi poslední etapy. Záleží 
ale na tom, zda nové ve-
dení obce tuto nabídku 
přijme. 

Pavel CIHLÁŘ 
starosta

Mojí prioritou je obec 
fungující transparentně, 
efektivně pro všechny 
občany Tuchoměřic. 
Chci se pokusit obec sjed-
notit, aby všichni táh-
li za jeden konec prova-
zu a byli hrdí na to, že žijí 
právě zde. 

Jan HAVEL
zastupitel

Priorita: chybějící staveb-
ní komise. Jsem rád, že 
v  koaličních jednáních 
panovala o této potřebě 
shoda. Dále jedno z na-
šich důležitých volebních 
témat – rozšíření mateř-
ské školky. Dalším cílem 
je diskuse o rekonstruk-
ci budovy základní školy. 
Budova nevyhovuje a ani 
po rekonstrukci nedoká-
že splnit běžné paramet-
ry moderní budovy. 

Martin HLAVÁČ
zastupitel

V  uplynulém období 
jsem vedl dopravní komi-
si. Ve  spolupráci s  vede-
ním obce se podařilo při-
pravit podklady pro úpra-
vy směřující ke  zklidně-
ní dopravy a  k  její vět-
ší bezpečnosti. Dohlédnu 
na  to, aby byly tyto plá-
ny co nejrychleji realizo-
vány. Z  pozice předsedy 
fi nančního výboru budu 
dbát na  důslednou kon-
trolu hospodaření s  ma-
jetkem a fi nančními pro-
středky obce. 
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kdo má co na starosti

Z P R Á V Y  Z   R A D N I C E

Vznikne stavební a školská komise, 
 nové vedení obce začíná pracovat
Pavel Cihlář, Barbora Boulová a Martin Růžička – tři lidé, kteří stojí od 5. listopadu v čele 
Tuchoměřic. Kam bude naše vesnice pod jejich vedením směřovat? Co nového plánují 
a do čeho se pustí nejdřív? Doslova pár dní po jejich zvolení jsme se jich na to zeptali.

Máte na  starosti celou vesnici. Jaký je to 
pocit?
PC: Na tuto otázku je velmi těžké odpově-
dět. Je to ještě pořád velmi čerstvé. Poslední 
čtyři týdny byly nesmírně překotné a bude 
nějaký čas trvat, než si všechno takzvaně 
sedne.
BB: Já si taky budu určitě ještě nějakou do-
bu zvykat. Nicméně ten pocit zodpověd-
nosti je neuvěřitelně silný. Člověk se snaží, 
aby každý krok, který udělá, byl správný. 
Jsme na  úřadě teprve dva dny (rozhovor 
vznikal 7. 11. pozn. red.) a  ještě mi to vlast-
ně nedochází. Zatím cítím nervozitu, ale 
v tom hezkém slova smyslu. Jsem plná oče-
kávání toho, co bude.
MR: Přesně tak a navíc mám velmi dobrý 
pocit z toho předání úřadu. Jsem velmi rád, 
že to proběhlo bez komplikací a bývalé ve-
dení nám vyšlo vstříc.
PC: Já bych k tomu ještě dodal, že se mi moc 
líbí ten tým, který se tady sešel. Jestli to tak 
bude fungovat pořád, tak to může být jen 
dobré.

Je jasné, že se teď hlavně rozkoukáváte, ale 
máte už třeba rozmyšleno, kde budete mít 
pracovní stoly? 
MR: No, zatím jsme to ještě neřešili. Teď se 
opravdu hlavně seznamujeme s  chodem 
úřadu, ale rádi bychom seděli všichni tři 
v jedné místnosti.
PC: Určitě. Byl by to takový open space a ta 
místnost, ve které teď sedíme (pracovna bý-
valého starosty pozn. red.) by sloužila k přijí-
mání návštěv.

Kontakty na  vás už jsou na  webu obce. 
Úřední hodiny také fungují normálně, ale 
chystáte i nějaké novinky. Je to tak?
BB: Ano, máte pravdu. Až bude situace troš-
ku stabilnější, tak chceme zřídit jakousi hot-
line. Budeme mít jeden mobilní telefon, 
o který se budeme střídat. A na ten nám bu-
dou moci lidé s nějakým závažným problé-
mem kdykoliv zavolat a my jim pomůžeme. 

Vraťme se  krátce k  ustavujícímu zastupi-
telstvu. Karol Böhm na něm říkal, že jeden 
místostarosta stačí. Jaký je váš názor?
MR: Už v tuto chvíli vidím, že práce je tady 
skutečně hodně.  Ostatně bývalý místosta-
rosta nám na jedné z povolebních schůzek 
v souvislosti s některými nedořešenými zá-
ležitostmi říkal, že prostě nestíhal. To byl 
také jeden z  důvodů, proč jsme myšlenku 
dvou místostarostů podporovali.

Do konce roku vás toho čeká ještě spousta. 
Hned dvakrát se sejde zastupitelstvo a mi-
mo jiné je potřeba ustanovit zastupitelské 
komise, aby se mohly pustit do práce. Bu-
dou stejné, nebo se chystají změny? 
MR: Skladba komisí se  bude měnit. Nově 
vznikne stavební komise a také komise pro 
oblast školství. Pokračovat bude komise do-
pravní, kulturní i sociální. Komise veřejného 
pořádku, jejíž agendu už v minulém období 
převzaly Černošice, se obnovovat nebude.

Co dalšího je potřeba do konce roku zvlád-
nout a odhlasovat? 
PC: Určitě je to rozpočet, který bychom 
chtěli projednávat na zasedání 12. prosince. 
Do  té doby bychom chtěli také vypracovat 
naše programové prohlášení na  následují-
cí čtyři roky a představit ho veřejnosti. Zve-
řejnit chceme i naše investiční priority, pro-
tože naším cílem je, aby obec byla otevřená 
a transparentní. 
BB: Všechny věci, které se týkají fi nancí, in-
vestic a rozpočtu budeme dávat na webové 
stránky obce. Ty chceme vylepšit, protože 
v současné době je na nich trochu problém 
některé věci najít.  S tím souvisí i další věc, 
a to Demokracie 21. Budeme se snažit, aby 
třeba už během roku 2019 mohli občané 
o nějakém projektu hlasovat. 

Na  programovém prohlášení budete te-
prve pracovat, ale už z   koaliční smlouvy 
vyplývá, jaké budou vaše priority. Do čeho 
se chcete pustit nejdřív?
BB: Už několik let nám tady „hoří“ voda. To 
je věc, kterou bychom rádi co nejdříve vyře-
šili. Ať už se to týká našich dvou vodojemů, 
které mají kapacitu jen na jeden den, nebo 
potrubí. Víme, že jsou místa, kde je situace 
velmi špatná a voda tam někdy vůbec nete-
če. Další věcí je samozřejmě doprava v obci. 
Všichni víme, že je tu spousta nebezpečných 
míst. Chceme také zvětšit kapacitu mateř-
ské školy a je potřeba zřídit tělocvičnu, kam 
by děti ze školy chodily cvičit a kde by se da-
ly pořádat různé kulturní akce. 
PC: Nezapomínáme ani na školu. Chtěli by-
chom vybudovat důstojné prostory pro 
tamní učitelský sbor.
MR: No a musíme také uzavřít nový územ-
ní plán. Je toho hodně, ale proto jsme tady 
tři, takže toho můžeme rozjet víc najednou.

Mluvili jsme o novinkách. Co věci, které už 
v  Tuchoměřicích fungují. Bude třeba dál 
vycházet zpravodaj, jak jsou lidé zvyklí?

MR: Zpravodaj chceme rozhodně zacho-
vat, nicméně čekají ho drobné změny. Chce-
me lehce pozměnit grafi ku, kterou chceme 
sjednotit s webovými stránkami obce, a ta-
ké v něm dostanou častěji prostor zastupite-
lé se svými názory nebo spolky.

Budou pokračovat trhy v Tuchoměřicích?
PC: Byli bychom moc rádi, kdyby to tak bylo. 

Minulé vedení obce pořádalo spoustu akcí 
pro seniory. Budete v tom pokračovat?
MR: Určitě chceme všechno zachovat. Má-
me navíc i nápady na další vylepšení a roz-
šíření programu pro seniory.
BB: Rádi bychom spolupráci se seniory ješ-
tě prohloubili, ostatně bude se tím zabývat 
sociální komise. Už teď jsme se ale domluvi-
li se základní školou a 28. listopadu se bude 
ve  škole konat první tvořivá dílna seniorů 
a dětí z družiny. Chceme seniory víc zapojit 
do dění v obci a pro děti je také fajn, když 
se setkávají se staršími lidmi.

Chcete na  závěr našeho rozhovoru něco 
vzkázat občanům?
MR: Chtěl bych občany poprosit o trochu tr-
pělivosti, o oněch příslovečných sto dní há-
jení (smích). 
PC: Chtěl bych říct, že nikdo z  nás nemá 
žádné vedlejší úmysly. Budeme se  snažit, 
aby všechny naše kroky byly maximálně 
transparentní a vstřícné.
BB: Já bych jen dodala, že budeme rádi za va-
ši zpětnou vazbu. Můžeme díky tomu mno-
hé zlepšit. Prostě a jednoduše, když se vám 
něco nebude líbit, tak nám to řekněte. 

Kateřina Kubalová

PAVEL CIHLÁŘ:
 Územní plánování, výstavba
 Správa majetku obce
  Vodohospodářství, údržba 

a budování sítí obce
 Životní prostředí
MARTIN RŮŽIČKA:
 Provozní chod obce
 Doprava 
 Zdravotní a sociální oblast
 Školství
  Web, informační systém, zpravodaj, 

nástěnky
BARBORA BOULOVÁ:
 Finance, dotace, investice, rozpočet
 Kultura, zájmová činnost a sport
 Demokracie 21
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Cesta plná světel

V  neděli 4. 11. se  rozhořela malá 
světla v  barevných lampionech 
a  na  cestu naší malebnou vesni-

cí se vydalo více než 115 dětí. Proč píšeme 
více? Protože s  námi pochod Tuchoměři-
cemi absolvovaly i  děti v  kočárcích a  ty 
si ještě na  svou sušenku, teplý čaj a  pá-
rek v  rohlíku chvíli počkají. Lístky byly 
rozdány a  mohlo se  vyrazit. Počasí nám 
přálo, žádný déšť, celkem přijatelná tep-
lota, zkrátka tentokrát nám byla mat-
ka  příroda nakloněna. Bylo příjemné vi-
dět, jak se  děti dobře baví a  jejich rodiče 
se potkávají s lidmi, na které během kaž-
dodenního shonu nemají čas. Přátelská 

objetí a  zdravice, to vše lemováno barev-
nými světly. Nebudeme zastírat, dojímalo 
nás to. Tentokrát akce končila na hřišti TJ 
Sokol, kde na děti čekalo občerstvení a ta-
ké slíbené překvapení. Tím byl ohňostroj, 
který jsme původně plánovaly na  minu-
lý víkend ke  stému výročí založení Čes-
koslovenské republiky. Vzhledem k probí-
hajícímu fotbalovému derby se natěsnala 
barevná show do přestávky. To nevadí, by-
la to paráda i tak. Co říci závěrem? Děku-
jeme všem účastníkům, malým i velkým, 
a také manželům Valešovým, kteří bohatě 
pohostili všechny děti.

Zuzana Škvorová, Barbora Boulová

K U L T U R A  /  V O L N Ý  Č A S  /  S P O R T

STŘEDA 
28. 11.

15:00 | SPOLEČNÉ TVOŘENÍ
V  budově základní školy 
(v  Kotelně) se  uskuteční 
tvořivá dílna dětí z druži-

ny a seniorů. Společně si vytvoří malý ad-
ventní svícen a budou si spolu povídat. Dě-
ti jsou zvídavé, takže o zvědavé otázky jistě 
nebude nouze. Máte-li chuť strávit hezké 
odpoledne s dětmi nebo víte o někom, kdo 
by se rád připojil, určitě mu o plánované 
akci řekněte. Věříme, že tohle může být za-
čátek něčeho opravdu hezkého.

PÁTEK  
30. 11.
16:30–18:00 | DOSTAVENÍČKO 

SE SVATÝMI ANEB 
KDO NÁS PROVÁZÍ 
ADVENTEM

Zveme všechny rodiče a děti do sálu před 
knihovnou kláštera sv. Víta na  vánoční 
setkání a povídání.

SOBOTA  
1. 12.

9:00–12:00 | PŘEDVÁNOČNÍ 
BAZAR VŠEHO 
MOŽNÉHO 
přijďte si nakoupit do 

hospůdky na hřiště TJ Sokol Tuchoměřice.

SOBOTA  
1. 12.

11:00 | VÝROBA 
ADVENTNÍCH VĚNCŮ
Nejlepší adventní věnec 
je ten vlastnoručně vy-

robený – přijďte načerpat vánoční atmo-
sféru a vyrobit si vlastní adventní věnec 
do  jídelny kláštera. Materiál potřebný 
k výrobě si můžete přinést s sebou nebo 
si ho zakoupit na místě. Vstup volný.

SOBOTA  
1. 12.

13:00 | VÁNOČNÍ JARMARK
Vánoční jarmark se  ten-
tokrát bude konat už v so-
botu před první adventní 

nedělí. Důvodem přesunutého termínu je 
to, že v neděli by se křížil s další akcí  –  tra-

dičním setkáním seniorů. A protože advent 
je jedním z  nejradostnějších období celé-
ho roku, pokusili se letos pořadatelé roze-
zpívat, rozhýbat a roztancovat tradiční ži-
vé jesle – tentokrát pod názvem U Betléma 
na salašu aneb Jak to tenkrát bylo.
Na  nádvoří kláštera sv. Víta bude vedle 
stánků s občerstvením a tradičními vánoč-
ními výrobky bohatý kulturní program:
13:00 otevření stánků
13:30 ofi ciální zahájení
13:45 křest kalendáře
14:00 vystoupení dětí z mateřské školy
14:30 divadlo Kasperle zahraje pro dě-
ti pohádku Kašpárkova dobrodružství – 
v jídelně kláštera (cca 45 minut)
15:00 vystoupení dětí z  kroužku hry 
na kytaru
15:45 U Betléma na salašu aneb Jak to ten-
krát bylo – vánoční příběh v živých obra-
zech, kde kromě Ježíška a třech králů uvi-
díme a uslyšíme anděly, pastýře, pasáčky, 
koledníky… a poslechneme si známé i mé-
ně známé koledy.
16:15 rozsvícení vánočního stromu

NEDĚLE  
2. 12.

16:00 | SETKÁNÍ SENIORŮ
Tak jako každý rok, i ten-
tokrát se  první adventní 
neděli potkají starší spo-

luobčané z  Tuchoměřic na tradičním po-
sezení při muzice.  Nejdříve v 16:30 přijdou 
zazpívat děti ze  základní školy a  po  nich 
přijde na  řadu oblíbený pan Krupička, 
se  kterým si můžete společně zazpívat 
a zatancovat.

NEDĚLE  
9. 12.

17:00 | VÁNOČNÍ KONCERT
Pod taktovkou nového 
sbormistra Jana Duška se 
spojí síly dvou smíšených 

pěveckých sborů – La Folia z  Tuchomě-
řic a  Smetana–Slovanka z  Kladna. Kostel 
sv.  Víta tak rozezvučí více než 50 zpěvá-

ků. Nenechte si ujít krásný program, v  je-
hož průběhu zazní výběr z vánočních písní 
a z České mše vánoční od Jakuba Jana Ryby. 
Na závěr si posluchači budou moci zazpívat 
s oběma sbory i tradiční vánoční koledy.

PÁTEK
14. 12.

6:30 | RORÁTY – 
BOHOSLUŽBA 
SE ZPĚVY
V kostele sv. Víta se mů-

žete připojit k  adventní ranní bohosluž-
bě slova se svíčkami a se zpěvem tradič-
ních rorátů.

NEDĚLE
16. 12.

15:00 | KONCERT V HUSOVĚ 
SBORU
V Husově sboru vystoupí 
děti z  tuchoměřické zá-

kladní školy, které pro vás nacvičily pás-
mo vánočních písní. Současně bude pro-
bíhat vánoční trh výrobků žáků.

PONDĚLÍ
17. 12.- STŘEDA

19. 12. 
VÁNOČNÍ VÝSTAVA
Vánoční výstava na téma „Vánoce v Afri-
ce“ v knihovně kláštera.

PONDĚLÍ
24. 12.

16:00 | BOHOSLUŽBA 
S KONCERTEM 
DĚTSKÉHO SBORU
Bohoslužba slova pro dě-

ti s účastí dětského sboru La Folia v kos-
tele sv. Víta.

PONDĚLÍ
24. 12.

24:00 | ČESKÁ MŠE 
VÁNOČNÍ J. J. RYBY 
A PŮLNOČNÍ MŠE
Přijďte si o  štědrovečer-

ní půlnoci poslechnout slova a tóny České 
mše vánoční Jakuba Jana Ryby, se kterou 
bude pěvecký sbor La Folia i se svými só-
listy doplňovat půlnoční mši svatou.

Foto: Barbora Boulová
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Ka m se školáky
aneb co nám umí povědět demografi e
Hlavním tahounem zvyšování počtu obyvatel obce bude přírůstek nových obyvatel Tucho-
měřic. Příčinou bude v nebližší době pravděpodobná výstavba až 100 nových bytů v rámci 
developerského projektu. 

V  souvislosti s  projektem „nová škola“ 
byla publikována demografi cká studie 
z dílny fi rmy Výzkumy Soukup. V mi-

nulém čísle zpravodaje jsme mohli čísti i roz-
hovor s  autorem. Modelace demografi ckého 
vývoje, zvláště na dlouhé období, je vždy po-
měrně riskantní podnik. Do hry totiž vstupu-
jí prvky nedemografi cké. Vzpomeňme na pů-
vodní ČOV, která de facto „ochránila“ školu 
a školku před daleko větším náporem.

Abychom pochopili souvislosti, je nutné si 
něco říci o  kohortně-komponentní metodě 
použité při projekci. Vychází z  úvahy, že to-
tiž v  lokalitě bude žít příští rok úplně stejně 
lidí jako letos. Ovšem po odečtení vystěhova-
lých a  zemřelých a  po  přičtení narozených 
a přistěhovalých. Lze zde rozlišit dva důleži-
té faktory. 

Jedním z  nich je biologická reprodukce 
podmiňující počet narozených a  druhý sal-
do migrace, která vyjadřuje počet přistěhova-
lých minus počet vystěhovalých.

Modelace počtu narozených je ve  studii 
kalkulována z  počtu žen podle ročníků (ko-
hort) a plodnosti. Z následujícího grafu je jas-
né, že počet žen ve věku 20 – 44 není v Tucho-
měřicích rostoucí. Rostoucí je naopak počet 
žen v kategorii nad 45 let. 

Výstavba bytů a saldo migrace
Podmínkou pozitivního salda migrace je vý-
stavba nových bytů. Jak bylo řečeno, výstavba 
byla omezena kvůli kapacitě původní ČOV. To-
to omezení pominulo a už v těchto měsících 
jsem zaznamenal developerský projekt, kte-
rý nabízí k  prodeji byty v  lokalitě Kněžívka 
s kapacitou 50 bytů s dokončením v 1. čtvrtle-
tí 2021. Výhledově by počet bytů pouze tohoto 
developera měl dosáhnout počtu cca 100. De-
mografi cká studie pracuje se třemi varianta-
mi salda migrace – 60, 100 a 140 osob do ro-
ku 2022. Modelování salda migrace navazuje 
na mnoho prvků, které jsou svým charakte-
rem administrativní povahy, a tudíž jsou těž-
ko předpověditelné. I autor studie v poznám-
ce píše o nutnosti průběžné aktualizace. 

Ve  výsledku autor počítá s  růstem popu-
lace obyvatel Tuchoměřic v  příštích 15 le-
tech o cca 450 osob. Výrazný růst v důsled-
ku plodnosti za  současného stavu věkové 
struktury žen v Tuchoměřicích mi nepřipa-
dá pravděpodobný, ledaže by tuchoměřické 
ženy rodily více dětí než v minulosti. Pravdě-
podobnější je varianta, že přírůstky půjdou 
na  vrub rodin, které se  přistěhují. Po  navý-
šení kapacity ČOV bude velikost přírůst-
ku záviset na  počtu přistěhovalých, potaž-

mo na počtu bytů, kde budou noví obyvatelé 
bydlet. Zde se demografi e velmi úzce potkává 
se strategickým plánováním obce. V případě 
nekontrolovatelně rostoucí populace jsou to-
tiž napínány kapacity obce, která je nucena 
tyto problémy řešit nikoli s předstihem a plá-
novitě, ale pod tlakem. Kapacita školy je to-
ho příkladem. Už v  letech 2006–2009 bylo 
poměrně jasné, že školáků přibývá. Projekt 
nová škola však vznikl skoro o 10 let pozdě-
ji.  V současné době je baby boom v celostát-
ním měřítku již za bodem kulminace. Rodi-
ny, které se přistěhují, mohou tímto trendem 
v  obci ještě pořádně zamíchat. Škola je ov-
šem jen jedním z  příkladů infrastruktury, 
která bude v  ohrožení, pokud obec nebude 
plánovat doslova desítky let dopředu. 

Slovo VIZE již v  historii obce padlo. Bez 
ohledu na výsledek je to ale přesně to, co si 
myslím, že obec potřebuje. Dlouhodobá KON-
CENSUÁLNÍ VIZE či strategický plán by ne-
měly zahrnovat jen dílčí architektonické či 
urbanistické řešení, ale její základ bude prá-
vě v plánování kapacit a udržitelného rozvo-
je obce. Takový plán by měl být multioborový 
a demografi cká studie je dobrým základem. 

Jan Růžička
autor je zaměstnancem Českého statistického úřadu

Pestrý listopad ve školce
Ve středu 7. 11. jsme uspořádali pro 

rodiče s  dětmi kreativní odpoled-
ne. Rodičů, kteří si chtěli zpříjem-

nit podzimní odpoledne, byl hojný počet. 
Při práci panovala příjemná a  tvůrčí at-
mosféra. Z přírodnin – dýní, kaštanů, ža-
ludů, šišek a listů si vyráběli fi gurky pod-
zimníčky, z  papíru skládali a  malovali 
dráčky a „Martinské husy“.

Nejvíce zaujala práce Juliánčiny mamin-
ky, která představila práci s  keramickou 
hlínou a zároveň umožnila rodičům vyro-
bit si něco podle vlastní fantazie. Nápadům 

se meze nekladly, a tak byly k vidění výrob-
ky s vánoční tematikou – svícny, andělíčci 
a drobné dárky, které potěší. A my už se tě-
šíme na další, tentokrát vánoční setkání.

V rámci připomínky tradice svátku sva-
tého Martina jsme pár dní nato přijali po-
zvání od paní Veroniky Noskové do míst-
ní stáje, kde měly děti možnost si koně 
pohladit a  ti odvážnější se  mohly i  svézt 
na bílém koni.

Tímto moc děkujeme za ochotu, vstříc-
nost a trpělivost. 

učitelky z MŠ

Š K O L Y

Tuchoměřice v číslech

Rok Naro-
zení

Přistě-
hovalí

Vystě-
hovalí

Stav 
31. 12.

Počet 
nových 

bytů
2012 17 89 41 1431 13
2013 18 72 54 1455 11
2014 15 62 63 1462 6
2015 22 66 56 1487 1
2016 11 55 54 1487 2
2017 13 60 52 1496 3

Foto: Kateřina Kubalová

Ženy dle reprodukčního věku Školáci
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Procházka strašidelným lesem
V  sobotu 3. 11. se  náš tuchoměřic-

ký les proměnil v  kousek tajem-
né země, do které dorazili duchové 

a  objevily se  i  nejrůznější příšery. Za  svi-
tu svíček se před návštěvníky naší Straši-
cesty vinula stezka plná překvapení. Start 
a cíl v jednom obsluhovala celkem příjem-
ná čarodějnice, která už dávno neholdu-
je požírání dětí. Ta s  úsměvem rozdávala 
křížovku a tužky a instruovala malé i vel-
ké návštěvníky, aby se náhodou v lese ne-
ztratili a věděli, co mají vlastně dělat. Pak 
se jich ujala Bílá paní, která ve svých bílých 
šatech i v té černočerné tmě zářila do dál-
ky. Skupinky nadšených a  někdy trochu 
vystresovaných účastníků se vydávaly luš-
tit tajenku. Ta skrývala jméno mýtické po-
stavy, která se  ze  zdravotních důvodů ne-

mohla dostavit. Ti znalí kouzelných knih 
jistě chápou, že rýma a s ní spojený zánět 
spojivek je u  mistra baziliška vcelku pro-
blém. A  na  koho mohly děti cestou nara-
zit? Od  nejrůznějších strašidel přes úplně 
šíleně odpornou ježibabu, v  dáli ukryté-
ho vlkodlaka, který jen vyluzoval skřeky, 
protože ho bolely zuby, bílou masku vřís-
kotu a  také dva povedené čerty, kteří byli  
peklem vysláni, aby ty naše ratolesti před 
Vánoci zkontrolovali. V závěru cesty na ně 
čekala návštěva z ciziny, konkrétně z Mexi-
ka, slavná máscara de la muerte. Zkrátka 
náš tuchoměřický les je známý až za hum-
ny a  zájem postrašit si v  něm, se  do  bu-
doucna stane jistě lukrativní záležitostí. 
Jenže vše krásné a  povedené prostě končí 
a tak se i naše Strašicesta nachýlila ke kon-

ci. Z  jejího startu vyrazilo a do cíle úspěš-
ně dorazilo 120 dětí, které si kromě zážitku 
odnášely upíří zuby, pavoučka pro štěstí, 
plno sladkostí a diplom za absolvování ce-
lé cesty. Pro náš tým to byla ta nejlepší po-
chvala a už teď se těšíme na další akce. 

Zuzana Škvorová, Barbora Boulová  

Foto: Oldřich Boula

Svatomartinské loučení
mládežnického fotbalu s podzimní sezónou

Podobně jako v  loňském roce vy-
šlo i  letos loučení s podzimní sezó-
nou našich nejmladších fotbalistů 

na 11. listopad –  svátek sv. Martina. Chce 
se říci, že pranostika o příjezdu sv. Marti-
na na bílém koni je již na hony vzdálená 
počasí posledních let, neboť i  tentokrát 
nebylo po sněhu ani vidu ani slechu a na-
ši malí fotbalisté si to mohli rozdat me-
zi sebou na  kvalitním trávníku domov-
ského hřiště TJ Sokol. Nejdříve nejmladší 
potěr předváděl své dovednosti, za  což 
byl oceněn v závěru setkání a poté jsme 
mohli sledovat snažení smíšených muž-
stev chlapců z mladší a starší přípravky. 
Oběma přípravkám se podzimní část pří-
liš nevydařila. Mladší přípravce se  zce-
la pravidelně dařilo porážet na turnajích 
béčkové týmy Velkých Přílep i  Roztok, 
na A z těchto klubů a Holubic však bohu-
žel nestačila a obsadila 4. místo. Chlapci 
ze starší přípravky zahájili podzimní část 
čtyřmi vítězstvími v  řadě. Od  poloviny 

září však z důvodu absencí několika hrá-
čů základní sestavy vlivem onemocnění 
či zranění nevyhráli jediný zápas a  ne-
zbývá jim než na  dílčí neúspěch rych-
le zapomenout a pokusit se v jarní části 
navázat na  skvělé výsledky z  první čás-
ti podzimu.

Absolutorium si zaslouží hráči okresní-
ho přeboru mladších žáků. Ve  své skupi-
ně C vedou podzimní tabulku s impozant-
ním skóre 74:41 a  jejich hra je příslibem 
pro získání celkového prvenství i na  jaře 
a tím i možností utkat se o post šampiona 
celého okresu proti vítězům zbývajících 
dvou skupin.

V – pro nás zcela nové kategorii – okres-
ním přeboru starších žáků, v níž hrajeme 
ve spojení s hráči z Roztok u Prahy, si klu-
ci v některých zápasech vybrali nováčkov-
skou daň a  budeme doufat, že postupem 
času budou herně i výsledkově lepší a sta-
nou se pro ostatní týmy nebezpečným sou-
peřem. Po podzimní části jsou na 10. mís-

tě, umístění v polovině tabulky však není 
nemožné.

Právě úspěšný tým mladších žáků vy-
zval na  rozlučce své starší kolegy a  pře-
kvapivě, ale zaslouženě, vyhrál 4:3.

Se stejným úsilím bojovali i trenéři pro-
ti tatínkům. Utkání mělo vyrovnaný prů-
běh s mnoha nevyužitými šancemi. Na ta-
tíncích bylo vidět, že svatomartinská hu-
sa k  obědu zapříčinila pomalejší starty 
na míč a na trenérech hrajících před svý-
mi svěřenci byla zase vidět nervozita a od-
povědnost za  předvedený výkon. Nako-
nec se  štěstí přiklonilo na  stranu trenérů 
a po proměněné penaltě vyhráli 2:1.

Součástí rozlučky bylo zhodnocení do-
savadní přípravy a seznámení rodičů s tré-
ninky v  zimním období v  hostivické hale 
a  s  účastí na  zimním turnaji. Podle počtu 
zúčastněných je patrné, že fotbal v Tucho-
měřicích skutečně táhne a vlastní sportov-
ní halu si naši malí zástupci jistě zaslouží. 

-red-

Foto: Eva Baschiera Foto: Eva Baschiera Foto: Oskar Baschiera
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Poslední letošní trhy 
v Tuchoměřicích

V sobotu 17. 11. lákala ná-
vštěvníky našich již tra-
dičních trhů vůně zabi-

jačkových specialit. Nejenom je, 
ale i spoustu dalšího bylo mož-
né si zakoupit u stánků s mar-
meládami, limonádami, pivem, 
kávou, svařeným vínem, olivo-
vým olejem, uzeninami, ořechy, 
pečivem nebo mléčnými vý-
robky. Na jaře 2019 by měly tr-
hy znovu pokračovat, jak přislí-
bil nový místostarosta Martin 
Růžička. 

Kamila Dimova

Hana Wehrsingerová – 70 let

Anna Semerádová – 70 let

Božena Macková – 75 let

Jiřina Růžičková – 75 let

Zdeněk Milde – 70 let

Karel Růžička – 75 let 

Václav Brázda – 80 let

Všem jubilantům gratulu-
jeme a  do  dalších let přeje-
me mnoho zdraví, štěstí 
a spokojenosti.

říjnoví a listopadoví 
oslavenci

   Tuchoměřický ZPRAVODAJ
– periodický tisk územního samprávního 

celku – měsíčník obce Tuchoměřice; MK  ČR
E 21919; vydává Obecní úřad obce Tucho měřice, 
V  Kně ží vce  212, 252  67  Tuchoměřice; číslo 
11/2018, vydáno: 23.  11.  2018; náklad: 600  kusů; 
Šéfredaktorka: Kateřina Kubalová; e-mail 
redakce: tuchonoviny@gmail.com; uzávěrka 
dalšího čísla: 10. 12. 2018.

CENY INZERCE v Tuchoměřickém zpravodaji
 1/2 stránky – 2000 Kč  1/4 stránky – 1000 Kč 

 1/8 stránky – 500 Kč 
 řádková inzerce – 10 Kč/řádek (min. 3 řádky, max. 10 řádků)

Při dlouhodobé spolupráci možnost individuálně stanovené ceny. 
Kontakt: tuchonoviny@gmail.com. Uzávěrka inzerce je vždy 10. den v měsíci.

LETÁKY K

AČNÍ DESKY MANUÁLY

NÉ KALENDÁŘE STOLNÍ KA

NÍ OBÁLKY DOPISNÍ PAPÍR

ÁVKA VIZITKY LETÁKY KA

ACE PREZENTAČNÍ DESKY 

TY NÁSTĚNNÉ KALENDÁŘE

VNÍ OBÁLKY DOPISNÍ PAP

NÁVKA VIZITKY LETÁKY K

Y KATALOGY PUBLIKACE P

DÁŘE STOLNÍ

e-shop tisku

Non - stopPříjem zakázek

Overnight-Service

Noční
tisk

tisk do 1 hodiny

Využijte našich
nových služeb

centralkladno.cz

I N Z E R C E

Foto: Kamila Dimova

et

ulu-
eje-
stí 
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